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Dato: 8.6.2023  
Mødelokale: Jonstrupvang, Chr. Hauchs Alle 11, 3500 Værløse 

Tidspunkt 17.00-19.30 
 
Deltagere 
 

DH Byrådet Forvaltningen 
Karin Beyer Bettina Ugelvig Susanne Philipson, Konstitueret 

centerchef, Områdeleder, CBV 

Rasmus Frimodt Lauritzen Hasan Yilmaz Karen Toke, Velfærdsdirektør 

Sine Holm, formand Jesper Larsen Marie Stockmarr, sekretær, CBV 

Susanne Løcke Øjvind Vilsholm, næstformand  

 

Afbud Gæster 
Vibeke Krohn, borgerrådgiver Markus Sørensen, boligmedarbejder, Center for By og Miljø 
 Jannie Andersen, borgervejleder, socialpsykiatrien 

 Sara Falkenberg, teknologi- og projektergoterapeut på Jonstrupvang 

 Charlotte Hauerslev, udviklingskonsulent i Ledelsessekretariatet 

 

Bilag 

Notat om boliganvisning 
 
Oplæg om 
velfærdsteknologi 

 
Dagsorden 
 

1.  Velkommen til Jonstrupvang  17.00-
17.10  

 Sagsfremstilling: 
Sara Falkenberg, der er teknologi- og projektergoterapeut på Jonstrupvang byder velkommen  

 Forvaltningens indstilling: 
Forvaltningen indstiller, at Handicaprådet tager invitationen til efterretning.  

 Handicaprådets beslutning: 
Handicaprådet sagde tak for velkomsten. 

2. Furesø Kommunes arbejde med innovation af velfærdsteknologi og sansestimuleringsprojekt 17.10-
17.50 

 Sagsfremstilling: 
Furesø Kommune har siden 2021 igangsat et mere systematisk arbejde med at afprøve velfærdsteknologier. 
Det seneste år har kommunen også deltaget i det regionale partnerskab ’Erhvervsfyrtårn for Life Science’. 
Formålet er at gøre det nemmere for kommuner og private virksomheder at gå sammen om, at udvikle nye 
velfærdsløsninger og -teknologier. 
 
Charlotte Hauerslev, udviklingskonsulent i Ledelsessekretariatet med ansvar for offentlig-private 
samarbejder og innovation af velfærdsteknologiske løsninger, vil fortælle om kommunens arbejde på 
området, og hvad man skal være opmærksom på, når der skal udvikles og ibrugtages ny teknologi. Hun vil 
tage nogle mere principielle spørgsmål omkring velfærdsteknologi med, som kan drøftes i rådet. 
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Oplægget vil også indeholde en præsentation af et konkret velfærdsteknologisk projekt om sansestimulering 
på plejehjemmet Lillevang. 

 Forvaltningens indstilling: 
Forvaltningen indstiller, at Handicaprådet drøfter muligheder og udfordringer ved at anvende 
velfærdsteknologiske løsninger mhp. en overvejelse af, om og hvordan Handicaprådet bedst kan bidrage til 
at udvikle og afprøve løsninger for virksomheder, der har brug for at få testet nye løsninger af sammen med 
kommunen. 

 Handicaprådets beslutning: 
Handicaprådet tog orienteringen til efterretning. Handicaprådet ønsker løbende at blive orienteret om 
arbejdet med velfærdsteknologi og deltager meget gerne i arbejds- eller testgrupper. 

  
3. Skal Furesø Kommune fortsat kunne visitere borgere med særlige behov til egnede boliger? 17.50-

18.10 

 Sagsfremstilling 
Nuværende udlejningsaftaler mellem kommunen og en række boligselskaber gør det muligt for kommunen 
at visitere og anvise borgere med særlige behov til en række boliger beskrevet i et særligt boligkatalog, se 
boligkatalog-2021-endelig-udgave-2.pdf (furesoe.dk). Der er tale om en lang række boliger ud over de 25 %, 
som lovmæssigt kan anvises af kommunen til borgere med akutte behov. 
 
For tiden arbejdes der med en fælles udviklingsaftale som opfordrer de almene boligselskaber til at 
underskrive en fælles aftale. Ifgl. Karin Beyer fra Handicaprådet, tillader denne udviklingsaftale ikke sådanne 
aftaler fremover. Hun oplyser at flere forsøg fra DH-Furesø på at gøre forvaltningens konstituerede 
centerchefer opmærksom på den uheldige konsekvens af rammeaftalen er forblevet ubesvaret. Dog har 
direktør Claus Torp i mail og i forbindelse med et styringsdialogmøde med et af boligselskaberne (B/S 
Farumsødal) oplyst, at det ikke er kommunens intention at afskaffe boligkataloget. DH oplever dog, at der 
stadig er stor usikkerhed i forvaltningen om, hvordan udlejningsaftaler skrues sammen, og hvordan 
intentionen om at bevare samarbejdet med boligselskaberne om visitationsaftaler kan realiseres.  
 

 Forvaltningens indstilling: 
Det indstilles, at Handicaprådet diskuterer behovet for fortsat at have aftaler med de almene 
boligorganisationer om visitationsboliger med sigte på borgere med særlige behov, og på denne baggrund 
formulerer anbefalinger til ændringer af rammeudlejningsaftalen. 
 

 Handicaprådets beslutning:  
Handicaprådet anbefaler, at Furesø Kommune aktivt arbejder for, at nye udlejningsaftaler giver mulighed for 
at anvise egnede boliger til mennesker med funktionsnedsættelser. Handicaprådet opfordrer til, at 
forvaltning og politikere fremover husker at involvere Handicaprådet i sager, der vedrører borgere med 
funktionsnedsættelser og beder om rådgivning.  
 

4. Pause inkl. mad 18.10-
18.30 

  

5. Oplæg om eksempel på velfærdsteknologi, der anvendes i Furesø Kommune 18.30-
18.50 

 Sagsfremstilling: 
Jannie Andersen, der er borgervejleder, fortæller om brugen af virtuelle briller i socialpsykiatrien.  
 

 Forvaltningens indstilling: 

https://www.furesoe.dk/media/15785/boligkatalog-2021-endelig-udgave-2.pdf
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Forvaltningen indstiller, at Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 
 

 Handicaprådets beslutning: 
Handicaprådet tog orienteringen til efterretning. 

6. Rundvisning på Jonstrupvang 18.50-
19.20 

 Sagsfremstilling: 
Handicaprådet vil få en rundvisning på Jonstrupvang og bl.a. se lejlighed med smartløsninger, brugerstyret 
reception og ”wayfinding”.  

 Forvaltningens indstilling: 
Forvaltningen indstiller, at Handicaprådet tager rundvisningen til orientering.  
 

 Handicaprådets beslutning: 
Handicaprådet tog rundvisningen til orientering. Sara opfordrede til at tage kontakt til hende ved yderligere 
spørgsmål. Kontaktinfo: tlf. 44 20 19 86, mail: sara.falkenberg.02@regionh.dk. 

7. Orientering v. Handicaprådets medlemmer 19.20-
19.30 

 Sagsfremstilling: 
Handicaprådets medlemmer orienterer hinanden.  

 Forvaltningens indstilling: 
Forvaltningen indstiller, at Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 
 

 Handicaprådets beslutning: 
Handicaprådet udtrykte ønske om at få den nye BPA-håndbog og kommissoriet for den økonomiske analyse 
tilsendt. Forvaltningen bekræftede, at rådet vil få det tilsendt i forbindelse med referatet. Handicaprådet vil 
også få tilsendt den færdige analyse af økonomien, når den er klar i august/september. 
 
Øjvind orienterede om budgetjusteringerne, som Byrådet har besluttet.  
 
 

 
 
 
 
 


